
 اگر دولت ت�وپ حذف یارانه بگی�ران پردرآمد 
را ش�وت کند ع�ده ای از سیاس�یون می گویند 
که دولت چرا این کار را ک�رد و اگر نکند، عده ای 
دوباره می گویند چرا این کار را انجام نداد. یعنی 
عده ای مسأله حذف یارانه بگیران پردرآمد را در 
هر صورت به عنوان هجمه ای علیه دولت استفاده 
می کنند. مجلس در این رابطه چه کار می خواهد 
بکن�د و درواق�ع از مجلس کاری ب�رای کمک به 

دولت برمی آید؟
بحثی که در مجلس مطرح بود و چندین جلس��ه، 
کمیس��یون تلفیق برای این مس��أله وقت گذاشت، 
این ب��ود که افراد توانمندی در کش��ور هس��تند که 
حقوق شان 10 برابر یک کارگر ساده است. در صورتی 
که هر دو قشر یارانه می گیرند و جالب تر این که هر دو 
به یک میزان یارانه می گیرند. آیا این انصاف اس��ت؟ 
بنابراین قرار نیس��ت که ما به همه افراد که در قش��ر 
خوب یا متوسط رو به بالا هستند، یارانه بدهیم. مثلا 
به نظر شما مالیات را چه کسانی پرداخت می کنند؟ 
کارمندان و کسانی که در رده حقوقی دولت هستند. 
این درحالی است که عموما افرادی مالیات نمی دهند 
که رده درآمد صد میلیون به بالا دارن��د و راه مالیات 

ندادن را هم خوب بلدند. این خیلی ظلم است. 
 به نظر ش�ما چرا این طور اس�ت؟ الان همه این 
بحث را قبول دارند که یاران�ه عده ای باید حذف 
شود ولی بحث این اس�ت که اصلا چرا پرداخت 

شد؟
بالاخ��ره چراهای زیادی از گذش��ته برایمان باقی 

مانده است.
 اما الان به اشتباه و با عملکرد نادرست، تعهدی 
از دولت قبل ایجاد شده است که این دولت زیر بار 

آن است. 
بله. ولی ما هم الان تدبی��ر دولت را می خواهیم که 
با این قضیه چه می خواهد بکند. ع��ده ای که منافع 
سیاسی ش��ان از حذف یارانه  اف��راد پردرآمد به خطر 
می افتد، می خواهند به نفع خود بهره برداری سیاسی 
کنند و این کار را می کنند. اما اگر ما بخواهیم بترسیم 
چه فرقی بین ما و آنها اس��ت. چه فرقی می کند الان 
توپ در زمین کیست و چه کسی مقصر است؟ به نظر 
من توپ همیشه در زمین مظلومین است. از طرفی 
اگر ما واقعا 77 میلیون نیازمند یارانه داشته باشیم این 
سوال ایجاد می شود که ما در این کشور چه کرده ایم؟ 
به نظر من یکی از راه حل های این موضوع این اس��ت 
که به حس��اب های افراد دسترس��ی داشته باشیم تا 
دارایی ها مشخص شود. من در کمیسیون تلفیق هم 

خطاب به آقای نوبخت گفتم که اگر من در ش��مال 
کشور خطایی بکنم، خبرش به تهران می رسد، حالا 
با این شرایط چطور نمی توانیم حساب بانکی افراد را 
داشته باشیم؟ چطور می شود که ما آمار املاک مردم 

را نداشته باشیم؟
 ام�ا مجل�س اع�لام ک�رده ک�ه سرکش�ی به 

حساب های بانکی مردم خلاف قانون است.
معتقدم در هر شرایطی وضع دارایی ها را باید بدانیم 
و اگر حتی خلاف قانون اس��ت باید قانونش را تنظیم 

کنیم. 
 به نظر می رسد که راهکاری باید پیش  پای دولت 
باشد تا وقتی دست به حذف یارانه افراد ثروتمند 

زد، کسی به دولت ایرادی نگیرد.
یعنی چه کسی؟ چه کسی می خواهد ایراد بگیرد؟

 مثلا زمانی بحث چک کردن حساب بانکی برای 
شناسایی افراد پردرآمد پیش آمد ولی نمایندگان 
مجلس مخالفت کردن�د و گفتند که نقض حریم 

خصوصی است.
بالاخره باید دارایی ها ش��فاف باش��د و به نظر من 
کسی نباید اعتراضی کند چون بحث حق مستضعفان 
مطرح است. سرمایه ها اگر مشخص شود، چه ایرادی 
پیش می آید؟ حتی اگر کس��ی بخواه��د وارد عرصه 
انتخابات ش��ود باید اموالش را اعلام کند و ما بدانیم 
که این اموال را از کجا آورده است. چطور ممکن است 
که یک کارمند یکدفعه میلیاردها س��رمایه به دست 
می آورد؟ می خواهم بگویم که ما باید بالاخره از یک 
جایی شروع کنیم و این که فقط بگوییم یک عده ای 
مخالفند که کار پیش نمی رود چون همیشه این »یک 
عده ای« هستند که یک روز اکثریت و روز دیگر اقلیت 
هس��تند. پس بالاخره حق آن کارگر ک��ه 500 هزار 

تومان درآمد دارد را چه کسی می گیرد؟
 نماین�دگان مجلس ه�ر از چند گاه�ی بیانیه 
می نویسند درباره مذاکرات و به تیم مذاکره کننده 
تذک�ر می دهند اما درب�اره یارانه ه�ا کار خاصی 
نمی کنند؟ به نظر شما چرا یک حمایت آشکاری 
مثل صدور یک بیانیه در حمایت از دولت از سوی 

نمایندگان مجلس اتفاق نمی افتد.
نمی شود ما برای هر کاری بیانیه بدهیم.

 چرا؟ نمایندگان مجلس اغلب درباره مس�ائل 
مختلف بیانیه می دهند. مثلا درباره همین مسأله 
مذاکرات چندین بیانی�ه داده اند. یارانه ها به نظر 

شما کم اهمیت تر است؟
نه، کم اهمیت نیست. اما مسأله هسته ای هم بسیار 
متفاوت است. یک زمانی سنا موضع گیری می کند و ما 

مجبور به واکنش می شویم. حالا شما تصور کنید در 
مجلس یک روز مجبور می شویم با این اوضاع درباره 
هر چیزی از افزایش حق��وق کارگران گرفته تا وضع 
معلمان بیانیه بدهیم. ولی دولت نباید بترسد و توپ 

یارانه ها را شوت کند.
 یعنی همه کارها را دولت انجام دهد؟

نه. مجلس به دولت کمک می کند.
 چه کمکی؟

بالاخره باید طرح یا هر کاری را که می خواهد انجام 
دهد به مجلس ارایه کند تا مشخص شود که مجلس 
چه کمکی می تواند بکند؟ ما به عن��وان نمایندگان 
مجلس در کمیسیون تلفیق به آقای نوبخت گفتیم که 
یارانه بگیرهایی را که نیازی ندارند، حذف کن و ما به 

شما کمک می کنیم و پای این ماجرا می ایستیم.
 یعنی کمیس�یون تلفی�ق با حذف بخش�ی از 

یارانه بگیرها موافق بود؟
بله. همه با ح��ذف یارانه بگی��ران ثروتمند موافق 
هستند. مجلس با حذف یارانه بگیران کارگر و معلم 
مشکل دارد ولی با حذف یارانه بگیر ثروتمند مشکلی 
ن��دارد و از دولت حمایت می کند. ش��اید در مجلس 
نظرات مختلف و نگاه های سیاس��ی متفاوتی وجود 
داش��ته باش��د اما در این موضوع همه ب��ا هم موافق 
هستیم. من معتقدم که رؤسای دولت و مجلس باید 
با هم بنشینند و درباره این موضوع صحبت و راهکار 
پیدا کنند. در این صورت دولت می تواند اجرا و مجلس 

هم حمایت کند.
 آی�ا موافقید ک�ه قضی�ه ح�ذف یارانه بگیران 
پردرآمد سیاسی ش�ده اس�ت، درحالی که این 

موضوع ماهیت سیاسی ندارد.
این کشور همه چیزش سیاسی شده است. بحث 
یارانه ه��ا کاملا اقتصادی اس��ت ولی در این کش��ور 
خیلی چیزها سیاس��ی شده اس��ت. مثلا دولت اگر 
احساس کند که یکی از وزرایش پاکدست نیست، او 
را برکنار می کند. همه این موضوع را سیاسی می بینند 
درحالی که این بحث اصلا سیاس��ی نیست و کاملا از 
سیاست جداست. دولت هم مطمئن باشد با این کار 
)حذف یارانه بگیران ثروتمند( دل خیلی ها را به دست 

خواهد آورد.
 الان فضای کلی مجلس نسبت به دولت چگونه 

است؟
مجلس همیشه آرای مختلفی دارد. در حوزه های 
سیاسی بخشی از مجلس سیاسی کاری شان نسبت به 

همدلی شان بیشتر است و این نقدی است که داریم.
 نقدی که به برخی از نمایندگان وارد می شود این 

اس�ت که عده ای منافع جناحی را به منافع ملی 
ترجیح می دهند. قبول دارید؟

همیش��ه تندروها از هر جناحی به کش��ور آسیب 
رسانده اند و رفتارهایشان حتی در کارهای خودشان 
هم اثر می گ��ذارد. اما در بحث تقنی��ن و حوزه های 
انتخابیه، ما اش��کالاتی س��اختاری داریم. در بعضی 
مواقع و زمان ها واقعا این نقد وارد است، به طوری که 
مثلا ما در بحث آمایش هنوز نتوانستیم آمار دقیقی 
داشته باشیم و بدانیم که کدام صنعت برای کجاست، 
چراکه ای��ن لابی ها و پیگیری هاس��ت که تصمیم و 
نتیجه می گیرد. مثلا صنعتی که مضر محیط زیست 
اس��ت در منطقه ای که نباید، بنا می شود و این فقط 

بخاطر لابی است.
 به دلیل این نیست که نمایندگان دوست دارند 
آن صنعت را حتما و به هر قیمتی در حوزه انتخابی 

خود داشته باشند؟
فقط نمایندگان نیستند که این طورند. مثلا به نظر 
شما چه کس��ی ذوب آهن را از بندرعباس به اصفهان 
برد؟ فقط نمایندگان بودند؟ این طور نیست. بعضی 
وقت ها یک کارشناسی در بدنه دولت کاری می کند 
که هیچ کس حتی ی��ک نماینده هم نمی تواند انجام 
دهد. ش��ما همه چیز را از چشم مجلس نبینید البته 

که تاثیرگذار است.
 اخیرا عده ای از فعالان سیاس�ی در اس�تان ها 
و شهرس�تان ها که متمایل به دولت هس�تند از 
فضای سیاسی گلایه دارند و معتقدند که اعتدال 
رعایت نمی شود. یعنی جلسات آنها با محدودیت 
روبه روس�ت اما جن�اح مقابل کار خ�ود را انجام 

می دهد. 
نه، این طور هم نیست. آنها هم جلساتی می گذارند. 
اما اختلاف س��لیقه وجود دارد اما به اعتقاد من فضا 
دست دولت اس��ت و این که دولت را در دست داشته 
باش��یم و بعد بگوییم نمی توانی��م فعالیت کنیم که 
نمی ش��ود. بالاخره یک جاهایی هم خود دولت باید 
بهتر عمل کند و مثلا مدیرانش را بهتر و همس��وتر 
انتخ��اب کند. در ای��ن زمینه بهتر اس��ت که دولت 
قضاوت کند و ببین��د که چق��در در زمینه انتحاب 
مدیرانش اقبال داش��ته اس��ت. به اعتقاد من گلایه 
دوستان از جنس دیگری اس��ت. گلایه هایی از این 
جنس که از نیروهایش��ان در دولت درست استفاده 
نش��ده و به نظر من بحق هم است، چراکه همچنان 
برخی مدیران دولت گذش��ته سر کار هستند. البته 
ما گله دوس��تان را به تهران رس��اندیم اما از این پس 

تصمیم گیرنده دولت است.

گپروی خط خبر

برش

دولت باید وضع دارایی های مردم را بداند
نماینده ساری در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با »شهروند«:

   مجلس می تواند برای اطلاع از دارایی های مردم قانون تصویب کند                    دولت بدون واهمه توپ حذف یارانه پردرآمدها را شوت کند

دبیر مجمع تش��خیص مصلحت نظام روز گذش��ته از عدم تصویب 
طرح مجلس برای ثب��ت استانی-شهرس��تانی ش��دن انتخابات در 
سیاس��ت های کلی انتخابات خب��ر داد و گف��ت: در رای گیری میان 
اعضای مجمع، مدافعان طرح نتوانستند سایر اعضا را متقاعد کنند.  به 
گزارش ایلنا، محسن رضایی ظهر روز گذشته در نشست خبری خود 
پس از برگزاری جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که 
بحث در مورد سیاس��ت های کلی انتخابات ادامه یافت اظهارکرد:  دو 
مسأله در رابطه با سیاست های کلی انتخابات موردبررسی قرار گرفت؛ 
اولین مسأله طرح جدید مجلس است که آنها پیشنهاد داشتند تا در 
سیاست های کلی انتخابات ایده  استانی -شهرستانی شدن انتخابات 
مجلس ش��ورای اس��لامی به عنوان یک بند ارایه ش��ود که موافقان و 

مخالفان این ایده، نظرات خود را بیان کردند. 
رضایی ب��ا بیان این که در رای گیری نهایی پیش��نهاد مجلس برای 
استانی- شهرستانی شدن انتخابات به عنوان یک بند در سیاست های 
کلی انتخابات رای نیاورد، ابراز داش��ت: قرار ش��د مجمع تش��خیص 
مصلحت نظام فعلا در سیاست های کلی انتخابات در این رابطه بحثی 
نکند و این پیشنهاد از دستور خارج شد و مدافعان نتوانستند جمع را 
قانع کنند تا این پیش��نهاد به عنوان یک بند ثبت شود و لذا این طرح 
برعهده مجلس خواهد ماند.  او با اش��اره به مسأله دومی که در جلسه 
دیروز مجمع تش��خیص مصلحت نظام در رابطه با سیاست های کلی 
انتخابات مورد بحث قرار گرفت، یادآور ش��د:  مسأله دوم این بود که 
ما چه کنیم که از دخالت قوای س��ه گانه جلوگیری کنیم. هرچند که 
جمهوری اسلامی ایران مردم س��الاری دینی را رعایت کرده و بالاتر 
از قواعد و نرم های منطقه ای عمل کرده، اما سیاس��ت های کلی برای 
بالا بردن این نرُم هاس��ت و به همین دلیل سیاست های کلی به شکل 

آرمانی بحث می ش��وند. محس��ن رضایی افزود: ما بن��دی را تصویب 
کردیم که دخالت قوای س��ه گانه اع��م از وزارتخانه ها، س��ازمان ها و 
نهادهای عمومی را در دسته بندی های سیاسی و جناحی و جانبداری 
از کاندیداه��ا ممنوع می کند، البته هر یک از اف��راد می توانند فارغ از 
ش��خصیت  حقوقی ش��ان از جناح ها حمایت کنند. وی ب��ا یادآوری 
این که دس��تگاه های اجرایی مانند وزارتخانه ه��ا و نهادهای عمومی 
مانند ش��هرداری،  مجلس و قوه قضائیه نمی توانند از لیستی حمایت 
کنند٬ اظهارکرد:  هر گونه حمایت تش��کیلاتی توسط قوای سه گانه 
در انتخابات ممنوع ش��د، همچنین مجریان انتخابات حق حمایت از 

کاندیداها را ندارند.  
رضایی در پاس��خ به این سوال که آیا در جلس��ه مجمع تشخیص 
مصلحت نظ��ام در رابطه با هزینه های انتخابات��ی افراد بحثی صورت 

گرفت یا نه، خاطرنش��ان کرد:  در سیاس��ت های کلی انتخابات قبلا 
این مسأله تصویب ش��ده و قرار اس��ت نظارت دقیقی در هزینه های 
کاندیدا ص��ورت بگیرد و قوانین لازم در مجلس تصویب ش��ود.  دبیر 
مجمع تش��خیص مصلحت نظام اضافه کرد:  شاهد هستیم که منابع 
انتخاباتی، اکنون مبهم و آسیب پذیر است.  به طوری که هر فردی، هر 
چیزی را به داوطلبان انتخابات نسبت می دهد و سیاست  ما شفافیت 

در این هزینه ها و نظارت بر آنهاست. 
اعزام نیروی نظامی به سوریه تکذیب شد

دبیرمجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
بر این که آیا این خبر که قرار اس��ت توافقنامه امنیتی ایران و سوریه 
اجرا ش��ود و نیروهای نظامی از س��وی ایران به س��وریه اعزام شوند، 
صحت دارد که رضایی پاس��خ داد:  چنین بحثی در میان مس��ئولان 
ایران به هیچ وجه صورت نگرفته اس��ت.  سیاس��ت ما روش��ن بوده و 
کمک های ما به س��وریه و عراق به شکل انس��انی و مستشاری است 
ولی برای ارسال و اعزام مستقیم نیرو در دستگاه های مسئول چنین 
بحثی صورت نگرفته اس��ت. وی با یادآوری این که تیم مذاکره کننده 
از طرف ملت ایران مذاکره می کند، گف��ت:  مردم حق اعتراض دارند 
و دنیا باید بداند که واقعیات درونی ایران چیست لذا نباید به حامیان 
یا به مخالفان توهین ش��ود.   دبیرمجمع تش��خیص مصلحت نظام، 
صحبت های رهبر معظم انقلاب در سالگرد رحلت امام خمینی)ره( را 
مهم دانست و گفت: این بیانات حتما در سیاست های کلی موردتوجه 
قرار می گیرد و رهنمودهای ایشان مدنظر خواهد بود و دنبال می شود. 
رضای��ی تصریح کرد:  راه امام)ره(، راه س��عادت ملت اس��ت و هر نوع 
تحریف و انحراف از راه امام خمینی)ره( جز این که پیشرفت ملت را به 

عقب بیندازد، نتیجه ای ندارد.

در ادامه بررسی سیاست های کلی انتخابات: 

مجمع تشخیص مصلحت نظام »استانی شدن انتخابات« را رد کرد
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نماینده پیشین مجلس: 

دولت حتی برای حاشیه سازی های 
انتخابات هم برنامه دارد

صحبت های حسن روحانی 
و وزی��ر و مس��ئولان وزارت 
کشور از عزم رئیس جمهوری 
و وزیر کشورش برای برگزاری 
انتخابات آتی مجلس شورای 
اس��لامی و انتخابات مجلس 

خبرگان ب��دون هیچ گونه ش��بهه ای خبر می دهد. 
اگرچه ای��ن صحبت ها در مق��ام کلام اطمینانی در 
میان عموم ایجاد می کند اما پیش بینی درباره نحوه 
برگزاری 2 انتخابات  س��ال جاری کمی دشوار است. 
از این رو فاطمه راکعی، تحلیلگر سیاسی و نماینده 
اس��بق مجل��س ش��ورای اس��لامی در گفت وگو با 
»شهروند« پیش بینی اش را از 2 انتخابات  سال جاری 
می گوید. راکعی معتقد است، این انتخابات با توجه 
به عزم و تلاش های دولت، چالش های کمی را پیش 
رو خواهد داشت البته اگر برخی بگذارند. مشروح این 

گفت وگو در پی می آید.
خانم راکعی پیش بینی ش�ما از 2 انتخابات 

 سال جاری چیست؟
فکر می کنم  اگر قرار است انتخاباتی پرشور برگزار 
شود که همه جریان ها و فرهنگ های موجود در آن 
شرکت کنند، باید همه چیز شفاف باشد. شفافیتی 
که رئیس جمهوری هم به آن تأکید کرد، مثل این که 
چرا از صندوق های شیش��ه ای اس��تفاده نمی شود. 
همین حرف نش��ان می دهد که آقای روحانی برای 
برگ��زاری انتخاباتی پرش��ور مصر هس��تند و با این 
صحبت ها می خواهند به همه مردم اطمینان دهند 
که آن اسمی که داخل صندوق رأی می اندازند، همان 
بیرون می آید. این تلاش دول��ت برای جلب اعتماد 
مردم بسیار س��تودنی است. اما درس��ت که دولت 
مجری انتخابات است اما این طور نیست که از ابتدا تا 
انتها فقط همه چیز بر گردن دولت باشد. مثلا شورای 
نگهب��ان در تأیید یا رد صلاحیت کاندیداها بس��یار 
تأثیرگذار است. یعنی عدالت باید در تمام نهادهایی 
که به نوعی در انتخابات دخیل هستند، رعایت شود. 
از طرف دیگر هم ممکن اس��ت با تمام این احوالات 
عده ای بخواهند انتخابات را پر حاشیه کنند. منظورم 
گروهی است که بالاخره تاکنون هم برای کشور کم 
حاشیه درست نکرده اند. لازمه حیات این گروه ایجاد 
جنجال و حاش��یه اس��ت. اما به نظر می رسد دولت 

برنامه ای جامع دارد. 
صحبتی که آقای روحانی و مسئولان وزارت 
کش�ور بارها به آن تاکید داشته اند، بی طرفی 
دول�ت در برگزاری انتخابات بود. به نظر ش�ما 
دولت تا چه اندازه توانسته نگاه مستقل خود 

را حفظ کند؟
بله. تاکنون هم دولت س��عی کرده که این اتفاق 
بیفتد. اما متاس��فانه برخی می خواهند دولت را به 
یک حزب یا جناح خاص نزدیک نشان دهند و از این 
طریق ش��بهه دخالت دولت در انتخابات یا حمایت 
دولت از یک جناح خ��اص را بیان کنند. ت��ا اگر در 
انتخابات بازنده شدند بتوانند با محکوم کردن دولت، 
بحث پایگاه ضعیف اجتماعی خود را کمرنگ کنند. 
اما حقیقت این است که در دولت فعلی هم نیروهای 
اصلاح طلب و هم اصولگرا مشغول فعالیتند و از ابتدا 

هم دولت گفته که مشی اش اعتدال است. 

 ناگفته های یک برنامه تلویزیونی
 که احمدی نژاد جلوی پخشش را گرفت

برنامه پر سروصدا و جنجالی و البته مخاطب پسند 
»صندلی داغ«، بعد از چند  س��ال و البته با وقفه های 
متعدد به کار خود پای��ان داد ول��ی خاطره هایش از 
یاد نرف��ت. حمید آخون��دی، کارگ��ردان این برنامه 
در گفت وگویی ب��ا خبرآنلاین خاط��ره ای از یکی از 
قسمت های این برنامه که احمدی نژاد، رئیس دولت 
نهم و دهم، میهم��ان آن بود، گفت: برنام��ه ای که از 
محمود احمدی نژاد ضبط شد، بنا به دلایلی هیچ وقت 
پخش نشد. اما این دلایل برعکس قبلی ها، دلیل فنی 
یا محتوایی تیم تولید نب��ود. تهیه کننده صندلی داغ 
ماوقع را تش��ریح می کند: »برنامه دکتر احمدی نژاد 
را در دوره ش��هرداری ایش��ان ضبط کردیم. از نظر ما 
این برنامه مشکلی نداشت که غیرقابل پخش باشد. 
روزی ک��ه ایش��ان را دعوت کردیم، قرار بود س��اعت 
8 ش��ب بیایند که 11 آمدند. لباس ژنده ای پوشیده 
بودند. ش��روع کردیم به ضبط برنامه. آق��ای کاردان 
مجری برنامه بود. آن زمان این ش��ایعه مطرح ش��ده 
بود که احمدی نژاد می خواهد فرهنگسراها را تبدیل 
به حسینیه کند! توی س��وال چهارم یا پنجم بود که 
این را مطرح کردیم و ایش��ان به شدت عصبانی شد و 
نزدیک بود با کاردان دعوا کند. برنامه که آماده ش��د، 
ایش��ان گفتند بفرس��تید آن را ببینم. بعد هم اکبر 
نبوی، از سینماگران کشور را فرس��تادند تا برنامه را 
در حضور او مونتاژ کنیم. خلاصه برنامه را به شبکه 
دادیم که پخش کنند اما با تعجب دیدیم از شبکه با ما 
تماس گرفتند و گفتند که برنامه احمدی نژاد پخش 
نمی شود، یک برنامه دیگر جایگزین کنید! پیگیری که 
کردیم متوجه شدیم آقای احمدی نژاد راضی نیست 
که برنامه پخش شود. به موبایل آقای احمدی نژاد زنگ 
زدم و گفتم آقای دکتر شواهد قضیه نشان می دهد که 
شما می خواهید کاندیدای ریاست جمهوری شوید! او 
عصبانی شد و گفت که چه کس��ی این حرف را زده؟ 
گفتم که نگاه هایی که مش��اور شما داشتند یک نگاه 
ژورنالیستی، انتخاباتی و تبلیغاتی بود. پلان های بسته 
شما که لباس های خوبی تن تان نبود را اصرار داشتند 
که دربیاوریم و رعایت زاویه دوربین و نور و رنگ و همه 

نشان می داد که دید انتخاباتی در میان است. 

پیام تسلیت رئیس جمهوری به مناسبت 
درگذشت مرحومه حاجیه خانم 

فاطمه چرچی
رئیس جمهوری در پیامی درگذش��ت مرحومه 
حاجیه خانم فاطمه چرچی همسر شهید والامقام 
محمدحس��ین دوروزی )عربزاده(، مادر ش��هیدان 
سعید و حمید دوروزی و خواهر شهید جعفر چرچی 
را تس��لیت گفت.  به گزارش ایرنا، در بخشی از پیام 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی آمده 
است:  این شیرزن با ایمان و پرتلاش که استواری و 
س��ربلندی را از مکتب زینب کب��ری)س( آموخته 
بود، با تربیت شهیدانی سرفراز، شاهدی شد بر زنده 
و بالنده بودن این مکتب انسان ساز.  اینجانب مصیبت 
درگذشت این بانوی پرهیزکار را به مردم شریف ایران 
اسلامی به ویژه خانواده و بازماندگان محترم ایشان 
تسلیت می گویم و از درگاه ایزد منان، علو درجات آن 

فقیده سعیده را مسالت می کنم. 

محکومیت نماینده تهران به  6 ماه 
حبس تعلیقی

احمد توکلی گفت که براساس رای دادگاه کیفری 
اس��تان تهران و به اته��ام توهین ب��ه احمدی نژاد، 
آملی لاریجانی و قضات کشور به  6 ماه حبس تعلیقی 
محکوم شده است.  توکلی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: دیروز به هم��راه وکیلم در ش��عبه 78 دادگاه 
کیفری استان تهران حاضر ش��دم اما ابلاغ رسمی 
حکم من به  امروز موکول ش��د.  وی با بیان این که از 
مضمون حکم خود مطلع شده است، افزود:  دادگاه 
نظر اعضای هیأت منصفه در مورد تبرئه من از اتهام 
فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی و نشر 
مطالب خلاف واقع به قصد تشویش اذهان عمومی 
را پذیرفت و من را از این اتهام مبرا دانست.  همچنین 
دادگاه م��ن را از اته��ام توهین به مجل��س و برخی 
اشخاص دیگر نیز مبرا دانست اما درباره اتهام توهین 
به آقای احمدی نژاد و آیت الله آملی لاریجانی و قضات 
کشور مقصر شناخت.  توکلی با بیان این که این اتهام 
صرفا به خاطر شکایت دادستان تهران به دلیل انتشار 
نظرات مردمی درباره عملکرد مسئولان کشور بوده 
است، گفت: بر این اساس دادگاه حکم به 6ماه حبس 
تعزیری برای من داد که با توجه به سوابق بنده و عدم 
سوء نظر این حکم تا  2 سال تعلیق شد. این نماینده 
مجلس با بیان این ک��ه دادگاه وظیفه قانونی خود را 
انجام داده است، گفت:  با این وجود من این حکم را 
غیرمستند به قانون و غیرعادلانه می دانم و در موعد 

مقرر به آن اعتراض خواهم کرد. 

عضو کمیته راهبردی اصلاح طلبان اعلام کرد:

تعیین شوراهای انتخابات در نیمی از 
استان های کشور

عبدالله ناص��ری در گفت وگو با ایلنا، با اش��اره به 
فعالیت های کمیته راهب��ردی اصلاح طلبان عنوان 
کرد: 6 نف��ر از اعض��ای ش��ورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات عضو دایمی کمیته راهبردی هس��تند و 
برای این که خیال مخالفان اصلاحات راحت ش��ود، 
باید بگویم هیچ تفرقه ای در این فرآیند وجود ندارد. 
عضو کمیته راهبردی اصلاح طلب��ان با بیان این که 
آقای صوفی رئیس س��تاد انتخاباتی آقای عارف هم 
در جلس��ات این کمیته حضور مستمر دارد، گفت:  
با توجه به این موضوع، میان س��تاد عارف، شورای 
مشورتی و ش��ورای هماهنگی در کمیته راهبردی 
کاملا وفاق وجود دارد و همه محوریت نهایی رئیس 

دولت اصلاحات را در این زمینه پذیرفته اند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد:  این که 
چه نامزدی از کدام حوزه انتخاب ش��ود، ارتباطی به 
کمیته راهبردی ندارد و ما در کمیته راهبردی وارد 
این مباحث نخواهیم ش��د، بلکه تصمیم های لازم 
درون حوزه های انتخابیه هر اس��تان اتخاذ می شود. 
در این ش��رایط اگر نیاز به مصلحت اندیشی باشد یا 
در حوزه ای میان دو ف��رد اصلاح طلب اختلاف نظر 
باشد و یکی از آنها حاضر نباشد به نفع دیگری کنار 
برود، تصمیم گیری به کمیته راهبردی ارجاع خواهد 
شد.  مدیرعامل پیشین خبرگزاری ایرنا گفت: درحال 
حاضر کمیته راهبردی درباره مراجع تصمیم گیری 
کلان برای شکل گیری شوراهای مربوط به انتخابات 
در استان ها و حوزه های انتخابیه تصمیم هایی گرفته، 
اما هنوز در این رابطه بررسی همه 31 استان کشور 
تکمیل نش��ده اس��ت.  ناصری در ادامه درخصوص 
احتمال تعام��ل و حت��ی ائت��لاف اصلاح طلبان با 
اصولگرایان معتدل خاطرنشان کرد: در این بررسی ها 
هیچ گون��ه س��ازوکاری اتخاذ نش��ده ک��ه طی آن 

اصلاح طلبان و اصولگرایان با یکدیگر ائتلاف کنند. 

انجام ۳ عملیات موفق ضدتروریستی 
توسط سپاه پاسداران و وزارت اطلاعات

حسین ذوالفقاری معاون امنیتی انتظامی وزارت 
کش��ور در گفت و  گو با تس��نیم، درباره شناسایی و 
دس��تگیری اعضای گروهک تروریس��تی که اخیراً 
توسط وزارت اطلاعات در غرب کشور صورت گرفت، 
گفت:  این اتفاق برای  سال گذشته بود که وارد کشور 
ش��ده بودند و با مجموعه عملیاتی که انجام ش��د و 
همان گونه که وزارت اطلاعات بیانی��ه داد، اعضای 
این باند دستگیر شدند. ذوالفقاری افزود:  به طورکلی 
اقداماتی که  سال گذشته و ابتدای  سال جاری توسط 
دستگاه های اطلاعاتی کش��ور علیه گروهک های 
تروریستی، هم در مقابله و هم در دستگیری انجام 
شد، اقدامات بسیار خوب و مؤثری بود.  این اقدامات 
موثر با همکاری سپاه پاس��داران و نیروی انتظامی 
علیه گروهک های تروریستی در جنوب شرق به طور 
خاص و در جنوب و بخش��ی از ش��مال غرب کشور 

انجام گرفت. 

محمد دام�ادی از جوان ترین نمایندگان 
مجلس اس�ت ک�ه اولین حض�ورش در 
قامت نمایندگی را با تکیه بر صندلی سبز 
بهارس�تان در دوره نهم مجلس ش�ورای 
اسلامی تجربه می کند. دامادی، نماینده 
مردم ساری است که در دوره نهم مجلس 
شورای اس�لامی، نامش در ماجرای طرح 
سوال از احمدی نژاد در کنار علی مطهری، 

نماینده تهران زیاد به گوش رسید.
 دامادی به گفته خودش عزم جدی برای 
ش�رکت در انتخابات مجلس آت�ی دارد. 
او ط�ی گفت وگویی با روزنامه ش�هروند 
به تش�ریح برخی مواضع سیاسی خود و 
مسائل مطرح در مجلس شورای اسلامی 

پرداخت که مشروح آن در پی می آید.
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